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Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 184)
11 czerwca 2019 r.
Komisja Polityki Społecznej i Rodziny, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Urszuli Ruseckiej (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji, zrealizowała 
następujący porządek dzienny: 

– zmiany w składzie osobowym prezydium Komisji; 
– rozpatrzenie i zaopiniowanie dla Komisji do Spraw Kontroli Państwowej 
Sprawozdania z działalności Najwyższej Izby Kontroli w 2018 r. (druk nr 3366), 
w zakresie działania Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięła: Bożena Borys-Szopa minister rodziny, pracy i polityki społecznej wraz 
ze współpracownikami. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Cholewa, Dariusz Lipiński, 
Brygida Śliwka – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 
Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):

Dzień dobry państwu, witam wszystkich na 184. posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej 
i Rodziny. Bardzo serdecznie witam minister rodziny, pracy i polityki społecznej panią 
Bożenę Borys-Szopę. 
W dzisiejszym porządku obrad mamy dwa punkty: pkt 1 – zmiany w składzie oso-

bowym prezydium Komisji; pkt 2. – rozpatrzenie i zaopiniowanie dla Komisji do Spraw 
Kontroli Państwowej Sprawozdania z działalności Najwyższej Izby Kontroli w 2018 r., 
druk nr 3366, w zakresie działania Komisji. 
Otwieram posiedzenie Komisji. Stwierdzam kworum. Porządek posiedzenia został 

państwu doręczony. Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie widzę. Wobec niezgłosze-
nia wniosków do porządku dziennego stwierdzam jego przyjęcie. 
Przystępujemy do realizacji pkt 1. porządku dziennego. Informuję, że poseł Bożena 

Borys-Szopa, dotychczasowa przewodnicząca Komisji, została powołana na stanowisko 
ministra rodziny, pracy i polityki społecznej. Zgodnie z art. 7 ust. 3 regulaminu Sejmu 
poseł pełniący funkcję członka Rady Ministrów lub sekretarza stanu nie może być człon-
kiem Komisji. Jego członkowstwo w Komisji wygasa z dniem powołania w skład Rady 
Ministrów. W związku z powyższym, proponuję dokonać wyboru nowego przewodniczą-
cego Komisji. Jednocześnie od razu chciałam zaproponować szerszą zmianę w składzie 
prezydium, tzn. dokonanie – obok wyboru przewodniczącego – wyboru nowego zastępcy 
przewodniczącego. 
Przed przystąpieniem do wyboru przewodniczącego zwracam uwagę, że w przypadku 

zgłoszenia większej  liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów powoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. 
Głosowanie na pozostałe kandydatury staje się wówczas bezprzedmiotowe. 
Czy powyższe zasady głosowania i wynikające z nich konsekwencje są dla wszystkich 

posłów jasne? Nikt z posłów nie zgłasza wątpliwości. 
Pan poseł Grzegorz Matusiak, bardzo proszę. 

Poseł Grzegorz Matusiak (PiS):
Dziękuję  bardzo.  Z dużą  przyjemnością  i satysfakcją  chciałbym  zgłosić  kandydatkę 
na przewodniczącą Komisji Polityki Społecznej i Rodziny, panią poseł Urszulę Rusecką. 
Jest  to osoba, która  funkcję zastępcy sprawowała całą kadencję,  jest  to osoba, która 
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dzisiaj ma możliwość wypełniania roli przewodniczącej, w zastępstwie za panią minister 
Bożenę Borys-Szopę i mam nadzieję, że wszyscy będą usatysfakcjonowani tą nominacją. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję, panie pośle. Kto z państwa posłów jest za tym, żeby na funkcję przewodniczą-
cego została wybrana moja osoba? Głosujemy przez podniesienie ręki. Kto jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Proszę o podanie wyników głosowania. 

Sekretarz Komisji Dariusz Lipski:
19 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że przewodniczącą Komisji Polityki Społecznej i Rodziny 
została wybrana Urszula Rusecka. Oddano 19 głosów za kandydaturą, nie było głosów 
przeciw ani wstrzymujących się. 
Szanowni państwo, w tym momencie  chciałabym bardzo  serdecznie podziękować 

dotychczasowej  przewodniczącej,  pani  poseł  Bożenie  Borys-Szopie  za jej  lata  pracy 
w Komisji. Nie wiem, czy będę godną następczynią pani przewodniczącej. Począwszy 
od pani Beaty Mazurek, poprzez panią Bożenę Borys-Szopę, dzięki tym posłankom, prze-
wodniczącym, wiele spraw udało się w tej Komisji załatwić, spraw ważnych dla polskich 
rodzin i dla Polaków. Postaram się panią poseł Borys-Szopę godnie zastąpić. 
Na ręce  pani minister  chciałabym wręczyć  ten  bukiet  kwiatów w imieniu  naszej 

Komisji i w podziękowaniu za pracę. Życzymy wielu sukcesów na nowym stanowisku. 
Liczymy, że będzie nas pani odwiedzać i deklarujemy wsparcie. 

Minister rodziny, pracy i polityki społecznej Bożena Borys-Szopa:
Bardzo przepraszam, szanowni państwo, tego nie było wprawdzie w porządku obrad, 
ale naprawdę nie mogłam sobie darować, żeby z państwem się nie spotkać. Powiem, 
że jestem szczerze wzruszona. Bardzo wam dziękuję za wspólne posiedzenia Komisji. 
chciałabym pogratulować nowo wybranej przewodniczącej. Wiem Urszulo, że dasz sobie 
radę. Z taką Komisją naprawdę wiele można zdziałać. 
Wszystkich państwa serdecznie zapraszam do współpracy. Myślę, że jeszcze niejeden 

dobry projekt przed nami i na pewno wspólnymi siłami zrobimy wszystko, co można, 
mimo że kadencja niebawem się kończy. Wiele dobrego przed nami. Serdecznie dziękuję 
całej Komisji, ale przede wszystkim chciałabym wam życzyć powodzenia i w dalszym 
ciągu takiego dobrego nastroju, jaki tu panował, bo naprawdę wspominam to z wielkim 
sentymentem. To była wspaniała szkoła życia i za to wszystkim państwu bardzo dzię-
kuję. Będę wdzięczna, jeśli te podziękowania przekażecie państwo pozostałym członkom 
Komisji, którzy dzisiaj, z różnych powodów, nie mogą uczestniczyć w tym posiedzeniu. 
Proszę im serdecznie w moim imieniu podziękować za współpracę. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękujemy, pani minister. Proszę państwa, kontynuujemy posiedzenie. Jeste-
śmy w pkt 1. Pozostało nam jeszcze dokonanie wyboru wiceprzewodniczącego Komisji. 
Na tę funkcję proponuję panią poseł Elżbietę Dudę. Czy są jakieś inne kandydatury? Nie 
widzę. Czy pani poseł wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Elżbieta Duda (PiS):
Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za wyborem na funkcję 
wiceprzewodniczącego Komisji Polityki Społecznej i Rodziny pani poseł Elżbiety Dudy? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Proszę o podanie wyników głosowania. 

Sekretarz Komisji Dariusz Lipski:
20 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 
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Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję  bardzo.  Stwierdzam,  że wiceprzewodniczącą  Komisji  Polityki  Społecznej 
i Rodziny została pani poseł Elżbieta Duda. Gratuluję pani poseł i zapraszam do pre-
zydium. 
Szanowni  państwo,  na tym  zakończyliśmy  rozpatrywanie  pkt  1.  Przystępujemy 

do realizacji drugiego punktu porządku dziennego,  czyli  rozpatrzenia  i zaopiniowania 
dla Komisji do Spraw Kontroli Państwowej Sprawozdania z działalności Najwyższej Izby 
Kontroli w 2018 r., druk nr 3366. O zabranie głosu proszę pana Jacka Szczerbińskiego, 
dyrektora Departamentu Spraw Społecznych, Pracy i Rodziny Najwyższej Izby Kontroli. 
Chciałabym pana dyrektora serdecznie przywitać i proszę o przedstawienie sprawozdania. 
Czy jest pan dyrektor? Nie ma? Byłam przekonana, że przedstawiciel NIK jest na sali. 

Skoro go nie ma, to ogłaszam 5 minut przerwy na wyjaśnienie tej sytuacji. 
[Po przerwie]

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Wznawiam posiedzenie. Szanowni państwo, w internecie jest bardzo obszerny materiał, 
który dotyczy Sprawozdania z działalności NIK w 2018 r. Został on przesłany do państwa 
skrzynek mailowych. Oczekując na przedstawiciela Najwyższej Izby Kontroli, zadam 
pytanie: czy ktoś z państwa chciałby odnieść się do tego sprawozdania? Czy są jakieś 
uwagi, pytania, głosy w dyskusji? Jeśli tak, to bardzo proszę. Nie widzę zgłoszeń. 
W tej sytuacji uznaję, że było dość czasu i możliwości, żeby każdy kto chciał mógł 

się zapoznać z treścią sprawozdania NIK. Proponuję, abyśmy pozytywnie zaopiniowali 
sprawozdanie zawarte w druku nr 3366. Czy jest sprzeciw wobec powyższej propozy-
cji? Nie ma sprzeciwu. Stwierdzam, że Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie 
z działalności Najwyższej Izby Kontroli w 2018 r. 
Dziękuję wszystkim za udział w posiedzeniu Komisji. Zamykam obrady. 


